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Närvarande 

Ordförande Emilia Bjuggren (S) 

Vice ordf. Johanna Sjö (M) från §8 

Ledamöterna Magnus Runsten (MP) 

Ingegerd Akselsson Le Douaron (MP) 

Tina Kratz (V) 

Yvonne Fernell-Ingelström (M) 

Johan Paccamonti (M) 

Eva Solberg (M) 

Johan Fälldin (C) 

Tjänstg. ers.  Ulrika Ström (S)    för Kadir Kasirga (S) 

    Stian Raneke (S)   för Inger Edvardsson (S) 

    Suhur Salahyusuf (S)  för Suleiman Said (S) 

    Per Hagwall (M)    för Johanna Sjö §1-7 

    Per Henriksson (L)   för Gulan Avci (L) 

Ersättarna  Arne Bringentoff (MP) 

Anders Lindell (MP) 

Anki Erdmann (V) 

Lisa Palm (Fi) 

Per Hagwall (M)   från §8 

Ann-Louise Ebérus (M) 

Jan Tigerström (M) 

Ofelia Namazova Venneman (KD) 

 

Förhinder hade anmälts av ledamöterna Inger Edvardsson (S), Kadir 

Kasirga (S), Suleiman Said (S) och Gulan Avci (L) samt ersättaren 

Tatjana Kovacic (M). 

Föredragande vid sammanträdet var förvaltningschef Arjun Bakshi. 

Närvarande tjänstemän i övrigt var Amanda Broman Hernbäck, Arja 

Lindholm, Bengt Jönsson, Karin Eriksson-Bech, Kicki Wattjersson, Ulrika 

Klemets. Närvarande personalföreträdare var Niklas Bremler, Lärarnas 

Riksförbund, Malin Appelqvist, Kommunal. Närvarade gjorde även 

borgarrådssekreterare Amanda Schulin. 
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§ 1 

Sammanträdets öppnande och godkännande av 

föredragningslista 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) öppnade sammanträdet. 

Föredragningslistan godkändes. 

 

§ 2  

Val av protokolljusterare och tid för justering av protokollet 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) och ledamoten Yvonne Fernell-

Ingelström fick i uppdrag att justera dagens protokoll. Protokollet 

ska justeras måndagen den 1 oktober 2018. 

 

§ 3 

Beslut om närvarorätt för personalföreträdare 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att ge 

personalföreträdarna Niklas Bremler, Lärarnas Riksförbund 

och Malin Appelqvist, Kommunal rätt att närvara vid 

nämndens sammanträde. 

Beslutsgång 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att ge personalföreträdarna Niklas Bremler, 

Lärarnas Riksförbund och Malin Appelqvist, Kommunal rätt att 

närvara vid nämndens sammanträde. 
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§ 4 

Yttrande över Remiss av motion om Högre utbildning på 

Järvaområdet 

AMN 2018-0151-1.6 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att hänvisa till 

förvaltningens tjänsteutlåtande som sitt yttrande över 

motionen.  

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat ärendet Motion om högre 

utbildning på Järvaområdet från Lotta Edholm (L), till 

arbetsmarknadsnämnden för yttrande. 

 

Motionärens förslag består i korthet av att staden bör inleda en 

dialog med ett framstående utländskt universitet för att skapa ett 

satellitcampus i Järva. Vid avsaknad av utländskt intresse kan 

dialog föras med staten om att få ett lärosäte på Järva. Motionen 

lyfter flera möjliga positiva effekter, exempelvis ökat intresse för 

vetenskap i tidig ålder, förbättrad lokal arbetsmarknad och ny 

stadsstruktur som följd av ett campusområde. 

 

Arbetsmarknadsförvaltningen anser att ett campus skulle vara 

positivt för Järvaområdet och att förslaget är intressant. 

Förvaltningen menar att satsningen på Campus Tensta, i Tensta 

gymnasium, ligger i linje med motionens initiativ. En etablering av 

ett helt och nytt lärosäte innehåller dock många delar som skulle 

behöva utredas. 

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

13 september 2018. 

Förslag till beslut 

Ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S), ledamoten Magnus Runsten 

m.fl. (MP) samt ledamoten Tina Kratz (V) föreslog att nämnden 

skulle besluta enligt förvaltningens förslag till beslut. 

Tjänstgörande ersättaren Per Henriksson (L) och ledamoten Johan 

Fälldin (C) framlade ett annat förslag till beslut och föreslog att 

nämnden skulle besluta enligt detta förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde förslagen till beslut mot varandra. 
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Nämnden beslutade utan omröstning enligt ordföranden Emilia 

Bjuggren m.fl. (S), ledamoten Magnus Runsten m.fl. (MP) samt 

ledamoten Tina Kratz (V) förslag till beslut. 

 

Reservation 

Tjänstgörande ersättaren Per Henriksson (L) och ledamoten Johan 

Fälldin (C) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för sitt 

eget förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut 

1. Att tillstyrka motionen. 

2. Att därutöver anföra följande. 

 

Vi tackar förvaltningen för ett konstruktivt svar på vår motion. Vi 

noterar vad förvaltningen anför angående det pågående arbetet med 

att skapa ett Campus Tensta. Det rör sig dock om delvis olika saker: 

ett campus för vidareutbildning och vuxenutbildning med sikte på 

en lokal arbetsmarknad står inte i konflikt med ett lärosäte som vi 

visserligen hoppas kommer att bli en viktig del av lokalsamhället, 

men som vi också hoppas skulle ha en internationell utblick och 

locka till sig forskare och studenter såväl från Sverige som från 

andra länder. 

 

Det handlar om att skapa en kedja av drömmar, där duktiga lärare 

har tid och mandat att lotsa varje barn genom skolan, där 

gymnasieskolan ger ungdomarna de kunskaper de behöver för 

framtida arbete eller studier, och där ungdomarna på Järva vet att 

det finns möjlighet att gå vidare till en högre utbildning i 

världsklass i kvarteret bredvid. 

 

Parallellt med detta måste Järvabor utan fullständig 

gymnasieexamen, såväl de som vuxit upp där som de som flyttat in, 

få möjlighet att snabbt få de kunskaper de behöver för att kunna ta 

sig in på arbetsmarknaden. Det ena utesluter inte det andra. Att det 

finns ett stort behov av vuxenutbildning motsäger inte att högre 

utbildning på Järvaområdet kan förändra såväl livet för enskilda 

som utsikterna för området i stort. 

 

Vi instämmer med förvaltningen om att inrättandet av ett lärosäte är 

ett komplicerat företag vilket kräver ytterligare utredningar. Vi tror 

dock likväl att det är ett fullt realistiskt mål som Stockholms stad 

bör verka mot. Vi hänvisar i övrigt till motionen. 
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§ 5 

Tertialrapport 2 2018 för arbetsmarknadsnämnden 

AMN 2017-0297-01.02 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att begära 

budgetjustering för en sänkning av intäktskravet för 

statsbidrag för flyktingmottagande om 19,0 mnkr på grund 

av färre mottagna flyktingar inom etableringsperioden. 

2. Arbetsmarknadsnämnden beslutade begära en 

budgetjustering för ökade prestationer inom vuxenutbildning 

och sfi om 56,2 mnkr. 

3. Arbetsmarknadsnämndens beslutade att fastställa väsentligt 

belopp för periodiseringar till 100 000 kr. 

4. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att godkänna 

Tertialrapport 2 och överlämna den till kommunstyrelsen. 

5. Arbetsmarknadsnämnden beslutade justera paragrafen 

omedelbart. 

 

Ärendet 
Arbetsmarknadsnämndens uppdrag är att genom sina verksamheter 

bidra till att stockholmarna arbetar eller studerar och försörjer sig 

själva. Nämnden spelar därmed en nyckelroll i stadens 

integrationsarbete och verksamheterna bidrar också aktivt till 

utvecklingen av ett demokratiskt Stockholm. Nämndens 

kärnverksamheter för att uppfylla uppdraget utgörs av Jobbtorg 

Stockholm och Vuxenutbildning Stockholm. 

I ingången av 2018 konstaterades att arbetsmarknadssituationen i 

Stockholm överlag är mycket positiv och att de flesta stockholmare 

av egen kraft klarar att etablera sig och hålla sig kvar på 

arbetsmarknaden. Däremot konstaterades också att det finns grupper 

som trots arbetskraftsbrist i flera branscher, möter stora svårigheter 

på arbetsmarknaden. Det gäller främst kortutbildade – inte minst 

kortutbildade nyanlända samt unga som inte har en godkänd 

gymnasieexamen. Personer med funktionsnedsättning och 

långtidsarbetslösa är andra utsatta grupper på arbetsmarknaden – 

även i dessa grupper är kortutbildade de som har allra störst 

svårigheter. Fullgjord gymnasieutbildning kan sägas utgöra 

miniminivå på Stockholms arbetsmarknad – även för att få ett 

arbete som kanske i praktiken inte skulle kräva en 

gymnasieutbildning. 

Nämnden konstaterade i sin verksamhetsplan för år 2018 att 

vuxenutbildningen möter alltfler från målgrupper med nya och 

större behov av stöd för att klara sina studier. Även för Jobbtorg 

Stockholm konstaterades behov av att i samverkan med 

stadsdelsnämnderna utveckla verksamheten för att möta behov hos 

de grupper som nu står kvar utanför arbetsmarknaden. 
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I verksamhetsplanen beslutades att vuxenutbildningen under år 

2018 skulle inriktas på att utveckla och anpassa befintliga 

utbildningar till grupper med lägre grundutbildning och mindre 

studievana. I detta sammanhang pekades utbyggda möjligheter till 

stöd under studierna samt förstärkt och breddad vägledning inför 

studier ut som centrala utvecklingsområden. Utbyggda 

kombinationsutbildningar och möjlighet att läsa svenska för 

invandrare (sfi) i kombination med yrkesutbildning eller teoretiska 

kurser är ett annat centralt utvecklingsområde för år 2018. 

I verksamhetsplanen konstaterades ett behov av anpassning även av 

nämndens arbetsmarknadsverksamheter eftersom de grupper som 

nu står kvar utanför arbetsmarknaden har större stödbehov för att 

kunna få ett arbete. 

Slutligen lyftes insatser för nyanlända och unga som befinner sig 

utanför alla system som fortsatt högt prioriterade områden. 

För att nå framgång i sitt arbete är nämnden starkt beroende av att 

samverka med andra. Inom staden är det främst 

stadsdelsnämnderna, utbildningsnämnden och socialnämnden som 

är viktiga samverkansparter. Arbetsgivarsamverkan är avgörande 

för att uppnå resultat och nära samverkan med arbetsförmedlingen 

är helt nödvändigt. Nämnden konstaterar i denna rapport att 

samverkan har utvecklats och stärkts under året med samtliga dessa 

parter. 

Att i allt högre utsträckning arbeta med grupper som är särskilt 

utsatta på arbetsmarknaden utgör en utmaning vad gäller att 

samtidigt uppnå höga och jämna verksamhetsresultat. I den 

sammanfattande analysen av år 2018 fram till och med andra 

tertialen kan nämnden dock glädjande konstatera att 

måluppfyllelsen generellt sett är mycket god samtidigt som ett 

omfattande utvecklingsarbete bedrivits. 

Ekonomi 

Arbetsmarknadsnämnden har en ekonomi i balans. Sammantaget 

prognostiserar nämndens verksamheter ett överskott på 16,5 mnkr 

för året. Överskottet motsvarar 1,45 procent av nämndens budget. 

Prognosen bygger på att nämnden kompenseras för 

prestationsökningar inom vuxenutbildningen. 

Statsbidragen från Migrationsverket för stadens flyktingmottagning 

bedöms understiga nämndens intäktskrav på 223,2 mnkr med 19,0 

mnkr. Nämnden begär därför en budgetjustering med motsvarande 

belopp. 

Sammanfattning Jobbtorg och Vuxenutbildning 

Nämnden har generellt sett en god måluppfyllelse. Denna rapport 

visar att 18 mål uppnås av de 20 KF-mål som berör nämndens 

ansvarsområde. Resterande två mål uppnås delvis. Av nämndens 

egna mål bedömer nämnden att 19 mål uppnås medan två bedöms 
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uppfyllas delvis. 

När det gäller de utmaningar och utvecklingsområden som nämnden 

identifierade för år 2018 kan konstateras att arbetet inom samtliga 

områden kommit igång och att nämnden sammantaget under 2018 

bedrivit ett omfattande förändringsarbete som innebär att såväl 

Jobbtorg Stockholm som Vuxenutbildning Stockholm kommit en 

bra bit på väg att anpassa verksamheten efter förändrade behov. Det 

gäller behov som identifierats inne i verksamheten och även 

förändrade behov och förväntningar från stadsdelsnämnderna, men 

också förändrade nationella regelverk som införande av 

studiestartsstöd och utbildningsplikt. Arbetet behöver dock fortsätta 

för att få fullt genomslag. 

På stadsövergripande nivå kan konstateras att stadens kostnader för 

försörjningsstöd fortsatt minska och är de lägsta sedan mätningarna 

började. Det finns flera skäl till denna utveckling som kan kopplas 

bland annat till den goda arbetsmarknaden. Det aktiva arbetet från 

såväl arbetsmarknadsnämnden som stadsdelsnämnderna för att fler 

ska komma ut i arbete och egen försörjning kan vara en 

delförklaring till den positiva trenden. Även den relativt stora 

sänkning av ungdomsarbetslösheten som skett de senaste åren ger 

en indikation om att stadens omfattande satsningar på området ger 

resultat. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

13 september 2018. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag till beslut. 

Särskilt uttalande 

Ledamoten Yvonne Fernell-Ingelström m.fl. (M), tjänstgörande 

ersättaren Per Henriksson (L), samt ledamoten Johan Fälldin (C) 

lämnade följande särskilda uttalande. 

Det är positivt att flera av målen infrias i nämnden, samtidigt 

återstår en del utmaningar i staden.  

 

Sverige befinner sig just nu i en högkonjunktur, vilket är en av de 

starkast bidragande orsakerna till att arbetslösheten är låg både i 

Stockholm och i övriga landet. I princip råder det full sysselsättning 

för inrikes födda och väletablerade på arbetsmarknaden. Samtidigt 

finns det grupper som utmärker sig i arbetslöshetsstatistiken och har 

svårt att komma in på arbetsmarknaden. Det handlar exempelvis om 

utomeuropeiska invandrade, lågutbildade unga och framförallt 
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utrikesfödda kvinnor födda utanför Europa som står längst bort från 

arbetsmarknaden. Det är en grupp som samhället misslyckats med 

att få i arbete. Skillnaderna mellan stadsdelar skiljer sig även 

markant vad gäller arbetslöshet. I Rinkeby-Kista är exempelvis 6,7 

% av befolkning arbetslösa medan på Östermalm handlar det endast 

om 1,5 %. Det behövs en tydlig jobbpolitik som skapar 

förutsättningar för människor att gå från bidrag till jobb och 

reformer för att stärka samhällets svaga grupper. 

 

Stockholms företagsklimat sjunker återigen i placering när Svenskt 

Näringsliv i sin årliga ranking listar företagsklimatet i Sveriges 

kommuner. Det är en allvarlig utveckling. Därtill har 

Kommunalisering av välfungerande välfärdsverksamheter har också 

på sikt äventyrat valfriheten och mångfalden i välfärden. Det 

försvårar inte minst för entreprenörskapet framförallt i branscher 

där kvinnor arbetar och verkar.  

 

Det behövs en politik som fokuserar på de som står längst ifrån 

arbetsmarknaden annars riskerar de att fastna i ett livslångt 

utanförskap. Det ska inte spela någon roll var du bor alla måste få 

lika förutsättningar att kunna delta i samhällslivet. Ett jobb är 

gemenskap, trygghet och frihet. Det ger människor en stärkt 

självkänsla och möjlighet att växa. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Ofelia Namazova Venneman (KD) lämnade följande 

ersättaryttrande. 

Det är positivt att flera av målen infrias i nämnden, samtidigt 

återstår en del utmaningar i staden.  

 

Sverige befinner sig just nu i en högkonjunktur, vilket är en av de 

starkast bidragande orsakerna till att arbetslösheten är låg både i 

Stockholm och i övriga landet. I princip råder det full sysselsättning 

för inrikes födda och väletablerade på arbetsmarknaden. Samtidigt 

finns det grupper som utmärker sig i arbetslöshetsstatistiken och har 

svårt att komma in på arbetsmarknaden. Det handlar exempelvis om 

utomeuropeiska invandrade, lågutbildade unga och framförallt 

utrikesfödda kvinnor födda utanför Europa som står längst bort från 

arbetsmarknaden. Det är en grupp som samhället misslyckats med 

att få i arbete. Skillnaderna mellan stadsdelar skiljer sig även 

markant vad gäller arbetslöshet. I Rinkeby-Kista är exempelvis 6,7 

% av befolkning arbetslösa medan på Östermalm handlar det endast 

om 1,5 %. Det behövs en tydlig jobbpolitik som skapar 
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förutsättningar för människor att gå från bidrag till jobb och 

reformer för att stärka samhällets svaga grupper. 

 

Stockholms företagsklimat sjunker återigen i placering när Svenskt 

Näringsliv i sin årliga ranking listar företagsklimatet i Sveriges 

kommuner. Det är en allvarlig utveckling. Därtill har 

Kommunalisering av välfungerande välfärdsverksamheter har också 

på sikt äventyrat valfriheten och mångfalden i välfärden. Det 

försvårar inte minst för entreprenörskapet framförallt i branscher 

där kvinnor arbetar och verkar.  

 

Det behövs en politik som fokuserar på de som står längst ifrån 

arbetsmarknaden annars riskerar de att fastna i ett livslångt 

utanförskap. Det ska inte spela någon roll var du bor alla måste få 

lika förutsättningar att kunna delta i samhällslivet. Ett jobb är 

gemenskap, trygghet och frihet. Det ger människor en stärkt 

självkänsla och möjlighet att växa. 

  



 Protokoll AMN 2018-09-25 

Sida 10 (10)  

 

 

 

 

 

§ 6 

Anmälningsärenden 

Arbetsmarknadsnämnden lägger följande ärenden till handlingarna: 

a) Arbetsmarknadsnämndens protokoll från den 28 augusti 

2018, justerat den 3 september 2018. 

b) Protokoll från möte med rådet för funktionshinderfrågor den 

19 september 2018, justeras den 17 oktober 2018. 

c) Beslut fattade av tjänsteman enligt delegation inom området 

ekonomi/upphandling med dnr AMN 2018-0391, samt inom 

området allmänna ärenden med dnr AMN 2018-0387. 

d) Inkomna och upprättade ärenden samt handlingar till och med 

den 13 september 2018. 

e) Protokoll från förvaltningsgruppens möte den 20 september 

2018, justerat den 21 september 2018. 

 

§ 7 

Nämndens frågor 

Inga frågor från nämnden anmäldes. 

 

§ 8 

Förvaltningsinformation 

Förvaltningschef Arjun Bakshi lämnade följande information. 

 

En kort information från kommunikationschefen följer. 

 

Kommunikationschefen informerade gällande att regeringen utlyst 

medel till Skolverket gällande rekrytering till vuxenutbildningen. 

Förvaltningen kommer att stärka insatserna för vissa målgrupper för 

att få in fler studerande i vuxenutbildningen. Förvaltningen kommer 

att gå ut med en informationskampanj för uppsökande och 

rekryterande verksamhet. Målsättningen är densamma som för 

vuxenutbildningen i stort, dvs för alla typer av utbildningar 

exempelvis grundläggande-, gymnasiala- och sfi-utbildningar.  

______________________ 

 


